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Protokół z sesji 
VI Sesja Rady Gminy Widuchowa  

data posiedzenia: 29-10-2024 r. 
miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Widuchowa; ul. Grunwaldzka 8;  

74-120 Widuchowa – Sala konferencyjna 
 

Porządek obrad 

1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 24 września 2024 r. 

do 29 października 2024 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

6. Informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Widuchowa w roku szkolnym 

2023/2024. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości do mienia komunalnego gminy w drodze komunalizacji mienia Skarbu 

Państwa.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gryfińskiego w roku 2024.  

13. Interpelacje  i zapytania radnych. 

14. Informacje o odpowiedziach udzielonych na interpelacje i zapytania. 

15. Wolne wnioski. 

16. Ustalenie terminu VII Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

17. Zamknięcie obrad. 

 

 
Wykaz głosowań 

 

1. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Widuchowa. 
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 przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0  

ZA - 15 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna 

Nazar; Monika Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka 

Szefler; Piotr Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

2. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 15 (nieoddane: 1 ), nieobecni: 0  

ZA - 14 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna 

Nazar; Monika Niedźwiecka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka Szefler; Piotr 

Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

3. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie nieruchomości do mienia komunalnego gminy w drodze komunalizacji mienia 

Skarbu Państwa.  

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0  

ZA - 15 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna 

Nazar; Monika Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka 

Szefler; Piotr Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

4. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0  
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ZA - 15 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna 

Nazar; Monika Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka 

Szefler; Piotr Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

5. Projekt Uchwały Rady Gminy Widuchowa w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Gryfińskiego w roku 2024.  

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0  

ZA - 15 – Grzegorz Adamek; Ewa Adamiak; Dariusz Filipiak; Wojciech Kiedos; 

Bogdan Kosmalski; Roman Lis; Monika Majer; Mieczysław Natanek; Katarzyna 

Nazar; Monika Niedźwiecka; Zbigniew Pałka; Jan Rębacz; Krystian Smug; Agnieszka 

Szefler; Piotr Toporek 

PRZECIW - 0 –  

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 –  

 

Przebieg sesji 

 

 VI Sesja Rady Gminy Widuchowa IX Kadencji  odbyła się w dniu 29 października 

 2024 r. w Urzędzie Gminy Widuchowa. Trwała od godz.1000 do godz. 1115. W Sesji wzięło 

udział 15 radnych tj. 100 % składu Rady (lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 

do niniejszego  protokołu). Ponadto w Sesji uczestniczyli Wójt Gminy Widuchowa Paweł 

Wróbel,  Zastępca Wójta Gminy Andrzej Stachura, Skarbnik Gminy Marcin Bachta, Radca 

Prawny Izabela Piskor oraz sołtysi (lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 2 

do niniejszego protokołu).  

 

I. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy. 

Obrady Sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Kosmalski, który przywitał 

obecnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Bogdan Kosmalski poinformował, że obrady rady 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy 

oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  
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II. Stwierdzenie quorum.  
 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie dowodów zwołania Rady oraz listy obecności 

stwierdził quorum, a tym samym stwierdził, że uchwały podejmowane na Sesji będą 

prawomocne. 

 

III. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że na jego ręce wpłynął wniosek Wójta Gminy 

o zmianę porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek o zmianę porządku obrad, który stanowi Załącznik 

Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Głosowanie wniosku  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. (1 głos nieoddany Radny Zbigniew Pałka).  

 

Porządek obrad, stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

IV. Przyjęcie protokołu z  V  Sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi 

do Protokołu Nr V/2024 z V Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 24 września 2024 r.   

 

Uwag nie wniesiono.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 15 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

przyjęła Protokół Nr V/2024 z V Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 24 września 2024 r.  

 

V. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 24 września 2024 r. 

do 29 października 2024 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

 

SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

24 WRZEŚNIA 2024 r. – 29 PAŹDZIERNIKA 2024 r. 
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25.09.2024r. – Uczestniczyłem w spotkaniu z Wojewódzkim Sztabem Zarządzania 

Kryzysowego w sprawie koordynacji działań powodziowych na terenie gminy. Takie 

spotkania online odbywały się codziennie do 04 października. W tym dniu odbyłem także 

dwa spotkania z dyrektorami szkół podstawowych z terenu gminy. Po południu wraz 

z mieszkańcami Marwic przeprowadziliśmy akcję usypywania worków z piaskiem 

z zabezpieczeniem wałem okolic przepustu nad Strugą Marwicką. 

 

26.09.2024r. – Odbyło się posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

w czasie którego omówiono szczegółowe działania w związku ze zbliżającą się falą 

powodziową. W spotkaniu udział wzięli przedstawiciele Wód Polskich, WOT, Policji, PSP, 

OSP, Nadleśnictwa Chojna, ZGK i GOPS w Widuchowej. Tego dnia miałem przyjemność 

złożyć życzenia Pani Czesławie Majewskiej z Lubiczyna - jubilatce obchodzącej 90.te 

urodziny.  

 

27.09.2024 r. – Żołnierze WOT umocnili wały z worków z piaskiem oraz rozpoczęli patrole 

całej linii brzegowej na terenie gminy w związku ze zbliżającą się falą powodziową. 

 

28.09.2024 r. – Odbyły się dożynki sołeckie w Żelechowie. Atrakcji dla najmłodszych 

i trochę starszych było bardzo dużo i każdy z pewnością był usatysfakcjonowany. Warto 

dodać, że tego dnia inaugurację miało nowe koło gospodyń wiejskich „Złoty Kłos”, które 

zapewniło poczęstunek. Ważnym punktem było odsłonięcie kolejnego kolorowego 

przystanku, który zdobi miejscowość. 

 

30.09.2024 r. – Odbyły się wybory do Rady Seniorów Gminy Widuchowa. W głosowaniu 

tajnym Przewodniczącą została Pani Alicja Pałka.  

 

01.10.2024 r. – Odbyło się spotkanie z dyrektorkami placówek oświatowych celem 

uzgodnienia założeń konstruowania budżetu na rok 2025. 

 

03.10.2024 r. – Uczestniczyłem w uroczystości pasowania pierwszoklasistów w Szkole 

Podstawowej w Krzywinie. 

 

05.10.2024 r. – Wziąłem udział w dwóch wydarzeniach: Święcie Kapusty w Krzywinie 

oraz Dniu Seniora w Ognicy. Chciałbym serdecznie podziękować organizatorom za trud 

przygotowania tych wydarzeń, a frekwencja pokazała jak ważne są takie wydarzenia dla 

społeczności lokalnej. 
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06.10.2024 r. – Odbyła się akcja charytatywna na rzecz Juliana Trzcińskiego, którą 

organizowano w Widuchowej. Odbył się turniej piłkarski, kiermasze, loterie, animacje. 

Zebrano ponad 11 tysięcy złotych. 

 

08.10.2024 r. – Odbyła się rada budowy dotycząca remontów dróg w Krzywinie, Rynicy 

i Dębogórze. Przekazaliśmy nasze uwagi dotyczące prac wykończeniowych. 

 

10.10.2024 r. – Uczestniczyłem w spotkaniu seniorów w Widuchowej pn. „Muzyka 

przeciwko depresji” organizowanym przez KGW Lawenda w Widuchowej. Wydarzenie 

uświetnił występ chóru Res Musica z Gryfina. Składam gorące podziękowania Kołu 

Gospodyń za niezwykle cenne i potrzebne spotkanie. 

 

11.10.2024 r. – Wziąłem udział w apelach z okazji Dnia Edukacji Narodowej i wręczyłem 

nagrody organu prowadzącego nauczycielom. Złożyłem także życzenia i podziękowałem 

za pracę na rzecz najmłodszych mieszkańców gminy nauczycielom i pracownikom 

administracji. 

 

16.10.2024 r. – Odbyłem spotkanie z Radną Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 

Joanną Kostrzewą. Tematem były sprawy samorządu.  

 

18.10.2024 r. – Ogłosiliśmy akcję „Posadź drzewo dla swojego dziecka” organizowaną przez 

Urząd Gminy Widuchowa i Nadleśnictwo Chojna. Jej celem jest upamiętnienie najmłodszych 

mieszkańców gminy poprzez zasadzenie drzewa i oznaczenie go imieniem dziecka. Udział 

w akcji jest bezpłatny. Drzewo można posadzić dla każdego dziecka, które nie ukończyło 

18 roku życia. Zapewniamy bezpłatne tabliczki z imieniem. Drzewa będą sadzone 

w miejscach wskazanych przez gminę w miejscowości zamieszkania lub na prywatnych 

posesjach (gdy mieszkaniec ma taką możliwość). Jedynym obowiązkiem mieszkańca 

jest pielęgnacja drzewka. Zachęcamy do udostępnienia informacji na swoich profilach 

Facebokowych. Tego dnia odbyło się spotkanie podsumowujące działanie powodziowe 

organizowane przez Wojewodę Zachodniopomorskiego Adama Rudawskiego. Mieliśmy 

okazję podzielić się swoimi uwagami związanym z koordynacją i jakością działań 

kryzysowych. 

 

19.10.2024 r. – Wziąłem udział w dwóch spotkaniach dla seniorów. Pierwsze odbyło 

się w Marwicach, a drugie w Żarczynie. Składam podziękowania dla Sołtysów Marwic 

i Żarczyna oraz Koła Gospodyń Wiejskich Wilczy Żar za wspaniałą organizację, cudowną 
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atmosferę i bogaty poczęstunek. Cieszy mnie to, że dbacie Państwo o seniorów i staracie 

się ich aktywizować. 

 

21.10.2024 r. – Spotkałem się z Sołtysem Ognicy Markiem Radaszewskim oraz Radnym 

Grzegorzem Adamkiem w sprawach bieżących wsi oraz remontu sali. W tym dniu odbyłem 

spotkanie z Zarządem Klubu Sportowego Łabędź Widuchowa celem omówienia 

funkcjonowania klubu w roku 2025. 

 

23.10.2024 r. – Uczestniczyłem w spotkaniu online dla wójtów i burmistrzów w sprawie 

procedury uchwalenia planów ogólnych. 

  

25.10.2024 r. – W Starostwie Powiatowym w Gryfinie odbyło się podsumowanie działań 

powodziowych na terenie powiatu. Organizatorem spotkania była Starosta Gryfińska Ewa 

Dudar. Pani Starosta podziękowała samorządowcom, pracownikom urzędów zajmujących 

się zarządzaniem kryzysowym oraz sołtysom. Była także okazja do wymiany zdań w sprawie 

działań instytucji i służb. 

 

W Gminie Widuchowa nie wystąpiły zjawiska niebezpieczne, a poziom wody w Odrze 

nie był na tyle wysoki, żeby wyrządzić znaczące szkody. Wystąpiły nieliczne podtopienia, 

lecz bez sytuacji zagrożenia życia i mienia.  

 Chciałbym gorąco podziękować Mieszkańcom, którzy z wielkim zaangażowaniem 

pomagali przy formowaniu wałów z worków z piaskiem. Ta solidarność była wspaniała 

i bardzo budująca. Pokazaliście Państwo, że jesteśmy Wspólnotą, która dba o dobro 

i bezpieczeństwo. Dziękuję w szczególności Sołtysom Widuchowej, Ognicy i Marwic 

za koordynowanie akcji workowania.  

 Słowa uznania kieruję także do służb mundurowych: jednostek OSP z terenu gminy, 

żołnierzy i policjantów. Dzięki Waszemu profesjonalizmowi i wsparciu mieszkańcy 

Gminy Widuchowa czuli się bezpiecznie. Wzorowo działała także współpraca 

z Wojewódzkim Centrum Zarządzania Kryzysowego, ze sztabami powiatowymi, 

Powiatową Strażą Pożarną w Gryfinie oraz Inspekcją Sanitarną w Gryfinie.  

  

W okresie międzysesyjnym nie wykorzystałem żadnych delegacji służbowych.  

 

Radna Agnieszka Szefler  poprosiła o więcej informacji na temat procedury uchwalania 

planów ogólnych. 
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Wójt Gminy odpowiedział, że uchwalenie planów ogólnych jest obowiązkiem gmin, 

określonym w przepisach prawnych. W naszej gminie wyłoniony został już wykonawca 

i zakończenie całej procedury planowane jest z końcem roku 2025. Wójt Gminy dodał, 

że wyraża swoje obawy co do całego procesu, ponieważ w jego odczuciu tereny wiejskie będą 

w całej tej idei poszkodowane, a ma to związek z określeniem obszarów zabudowy. Wójt 

Gminy poinformował, że od wczesnej wiosny rozpoczną się działania informacyjne, aby 

każdy miał świadomość co będzie dotyczyło jego ziemi. Dodał, że ma świadomość, 

że nie każdy będzie mógł przybyć na takie spotkanie i zadbać o swoją własność. Wójt Gminy 

powiedział, że idea planów ogólnych ma sens w dużych miastach, w skupiskach, aby 

ograniczać budowę, ale tereny wiejskie mają inną idee i specyfikę. Dodał, że jest to bardzo 

trudny temat i w jego ocenie może wywołać wiele niepokojów społecznych.   

 

Radna Agnieszka Szefler powiedziała, że chodzi jej właśnie o akcję informacyjną. Czy 

będzie taka organizowana? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że akcje informacyjne są obowiązkowe i zakłada to procedura.  

 

Radny Dariusz Filipiak zapytał czego dotyczyło spotkanie z Radną Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego Panią Joanną Kostrzewą.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że z Panią Radną Joanną Kostrzewą zna się z czasów kiedy byli 

radnymi powiatu gryfińskiego. Dodał, że Pani Radna składa wizyty wójtom i burmistrzom 

z terenu powiatów, w których została wybrana. Rozmowa dotyczyła naszej gminy, 

samorządu, planowania budżetu, polityki krajowej, było to spotkanie kurtuazyjne.   

 

VI. Informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady Gminy Widuchowa wpłynęły 

informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Gryfinie, Naczelnika Pierwszego Urzędu Skarbowego w Szczecinie, 

Wojewody Zachodniopomorskiego.  

  

 

Z pismami można zapoznać się w Biurze Rady. 
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Informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych przygotowali również Wójt 

Gminy Widuchowa oraz Przewodniczący Rady Gminy. Z informacjami tymi także 

można zapoznać się w Biurze Rady.  

 

Informacje stanowią Załączniki od Nr 5 do Nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

VII. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Widuchowa w roku 
szkolnym 2023/2024. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informacja została przesłana Państwu 

Radnym na skrzynki mailowe. 

 

Pytań do informacji nie zadano. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

VIII .  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy    

           finansowej Gminy Widuchowa. 

  

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy  finansowej Gminy Widuchowa. 

 

 Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała w swojej treści dostosowuje kwoty dochodów, 

wydatków gminy w poszczególnych latach do wielkości wynikających z aktualnego budżetu, 

zmienia limity wydatków montażu finansowego inwestycji „Remont budynku przedszkola 

w Krzywinie” oraz „Remont budynku OSP w Krzywinie” oraz „Sporządzenie dokumentacji 

projektowej oraz wykonanie prac odtworzeniowych i remontowych budynku Urzędu Gminy” 

w związku z koniecznością wykonania robót dodatkowych i terminami ich zakończenia. 

Do wykazu przedsięwzięć wprowadza się zadanie pn. „Wdrożenie systemu elektronicznego 

zarządzania dokumentacją” z okresem realizacji 2024 – 2025 na łączną kwotę 130.000 zł. 

Skraca się do roku 2025 termin realizacji modernizacji SUW na terenie gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VI/38/2024 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do niniejszego 

protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu). 

 

IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 

2024. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała: 

- wprowadza do budżetu środki z wynajmu świetlicy w Pacholętach w kwocie łącznej 710 zł 

z przeznaczeniem na zakupy żywności na organizację imprez kulturalnych; 

 - zmienia limity wydatków montażu finansowego inwestycji „Remont budynku przedszkola 

w Krzywinie”, „Remont budynku OSP w Krzywinie”, „Sporządzenie dokumentacji 

projektowej oraz wykonanie prac odtworzeniowych i remontowych budynku Urzędu Gminy” 

w związku z koniecznością wykonania robót dodatkowych i terminami ich zakończenia. 

Zmiany znajdują odzwierciedlenie w uchwale w sprawie zmiany WPF; 

 - zabezpiecza środki na udzielenie Powiatowi Gryfińskiemu pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej w kwocie 106.645,96 zł z przeznaczeniem na roboty drogowe w Gminie 

Widuchowa - budowę chodników w m. Żarczyn i Lubiczyn; 

  - zmienia plan wydatków w ramach środków funduszu sołeckiego sołectwa Pacholęta, Lubicz     

  w wyniku zmian zadań funduszu sołeckiego uchwalonych przez Zebranie Wiejskie; 

 - przesuwa limity wydatków w ramach planu finansowego Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej; 

  - zwiększa limity wydatków na zakup energii elektrycznej o kwotę (per saldo) 49.000 zł; 

  - przenosi limity wydatków w ramach programu przeciwdziałania alkoholizmowi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VI/39/2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2024 (Uchwała 

stanowi Załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik 

Nr 17 do niniejszego protokołu). (1 głos nieoddany Radny Zbigniew Pałka).  

 

Przewodniczący Rady ogłosił dziesięć minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji.  

 

X. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości do mienia komunalnego gminy w drodze komunalizacji mienia Skarbu 

Państwa. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne nabycie nieruchomości do mienia komunalnego gminy w drodze 

komunalizacji mienia Skarbu Państwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VI/40/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości do mienia komunalnego gminy w drodze komunalizacji mienia Skarbu 

Państwa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu, protokół głosowania 

stanowi Załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu). 
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XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Zastępca Wójta Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VI/41/2024 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu (Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do niniejszego 

protokołu, protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu). 

 

XII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gryfińskiego w roku 2024. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Powiatu Gryfińskiego w roku 2024. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr VI/42/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gryfińskiego w roku 2024 (Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu, 

protokół głosowania stanowi Załącznik Nr 23 do niniejszego protokołu). 

 

XIII. Interpelacje  i zapytania radnych. 

 

Radna Monika Niedźwiecka przedstawiła wniosek dotyczący instalacji znaku drogowego  

D-15 „przystanek autobusowy”, a także D-17 „linia przystankowa” w miejscach gdzie 

są przystanki i zatrzymują się autobusy szkolne w Lubiczu. Ponadto przedstawiła wniosek 

dotyczący utworzenia przejść dla pieszych w Lubiczu z wyraźnym i widocznym ich 

oznakowaniem.  

 

(Kserokopie wniosków stanowią Załącznik Nr 24 i Załącznik Nr 25 do niniejszego 

protokołu). 

 

Radny Piotr Toporek zwrócił się z prośbą o przygotowanie informacji jaki jest koszt wywozu 

nieczystości stałych z terenów niezabudowanych. 

 

(Kserokopia wniosku stanowi Załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu).  

 

XIV. Informacje o odpowiedziach udzielonych na interpelacje i zapytania. 
 

Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja 

i zapytanie.  

 

XV. Wolne wnioski. 
 

Radna Agnieszka Szefler zgłosiła wniosek o ustawienie TOI TOI przy cmentarzu 

w Krzywinie w związku ze świętem Wszystkich Świętych. Ponadto złożyła wniosek 

o poprawienie ujęcia wody na cmentarzu w Krzywinie. 
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Wójt Gminy poinformował, że ten tydzień podporządkowany jest akcji cmentarze, z części 

cmentarzy zostały odebrane już odpady, reszta będzie miała odebrane odpady do czwartku. 

Wójt Gminy poinformował, że na największych cmentarzach pojawią się TOI TOI.  

 

Radna Ewa Adamiak zgłosiła wniosek o regularne wywożenie śmieci z koszy 

w miejscowościach Lubiczyn i  Widuchowa – Stacja. Zadała również pytanie czy będzie 

remontowana ulica Nadodrzańska w Widuchowej? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że informował już Panią Radną i Radę Gminy, że Gmina 

Widuchowa udzieliła dotacji dla Powiatu Gryfińskiego na kwotę 200 tysięcy złotych 

z przeznaczeniem na remont ulicy Nadodrzańskiej. Dodał, że w międzyczasie został ogłoszony 

przez Urząd Wojewódzki nabór z funduszu remontowego i Powiat Gryfiński złożył wniosek 

o dofinansowanie tego zadania. Wójt Gminy poinformował, że gmina również złożyła dwa 

wnioski, oczekujemy na rozstrzygnięcie. Jeżeli powiat i gmina otrzymają dofinansowanie, 

wówczas przystąpią do realizacji zadania, lecz oczekiwania są takie, że nastąpi to dopiero 

w następnym roku. Dodał, że w projekcie budżetu gminy na następny rok dotacja dla Powiatu 

Gryfińskiego na remont ulicy Nadodrzańskiej utrzymana jest w kwocie 200 tysięcy złotych.   

 

Radna Katarzyna Nazar zapytała czy będzie remontowana droga w miejscowości 

Czarnówko? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że złożono ofertę Powiatowi Gryfińskiemu, ponieważ zgodnie 

z obietnicą złożoną poprzedniej radzie, 200 tysięcy złotych zostanie przeznaczonych 

na inwestycje w Sołectwie Czarnówko. Pomysłem gminy było wykonanie chodnika 

od świetlicy do przystanku, lecz po nieoficjalnych rozmowach z Powiatem Gryfińskim 

sugerują oni, aby środki te przekazać powiatowi w dotacji i powiat spróbuje zająć się już  

drogą. Wójt Gminy dodał, że w przyszłorocznym budżecie zaplanowana jest kwota 200 tysięcy 

złotych na inwestycje w Sołectwie Czarnówko.  

 

Radny Grzegorz Adamek odczytał i złożył wniosek dotyczący zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie gminy na rok 2025 w kwocie 100 tysięcy złotych w celu wymiany 

podłogi w sali gimnastycznej w Ognicy. (Kserokopia wniosku stanowi Załącznik Nr 27 

do niniejszego protokołu). Ponadto złożył wniosek dotyczący zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie gminy na rok 2025 w kwocie 50 tysięcy złotych na zakup używanego 

średniego samochodu ratowniczo -gaśniczego dla OSP w Ognicy. (Kserokopia wniosku 

stanowi Załącznik Nr 28 do niniejszego protokołu).  
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Wójt Gminy odnośnie pierwszego wniosku odpowiedział, że sala w Ognicy jest bardzo 

funkcjonalna i w związku z tym będą czynione starania, aby aplikować o środki zewnętrzne, 

które pomniejszyłyby wkład własnych środków budżetowych na remont sali. Dodał, 

że potrzeba na rzecz wsi, jeżeli chodzi o remont podłogi w świetlicy jest niezbędna.  

 

Radna Ewa Adamiak zapytała, kto powinien opróżniać kosze na śmieci na przystankach 

autobusowych? 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że kosze opróżnia Jumar, który w tym zakresie działa 

na podstawie wykazu.  

 

Radny Roman Lis zgłosił wniosek o sprawdzenie prawidłowości funkcjonowania lampy 

oświetlenia ulicznego w Kłodowie. Poprosił również o sprawdzenie stanu technicznego 

wysepki autobusowej w Kłodowie informując, że jest ona zniszczona.  

 

Mariusz Gralak Kierownik Referatu ISR odpowiedział, że zarządca dróg wojewódzkich 

poinformowany jest o tej sprawie i ma się nią zająć.  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom. 

 

Sołtys Sołectwa Marwice Zygmunt Dębski podziękował Druhom OSP Widuchowa, Wójtowi 

Gminy Widuchowa, Panu Mariuszowi Gralakowi za udział w akcji sypania worków z piaskiem 

w Marwicach.  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Powiatowemu Mariuszowi Gralakowi. 

 

Radny Powiatu Gryfińskiego Mariusz Gralak podziękował Radzie Gminy za jednogłośne 

podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji dla Powiatu Gryfińskiego. Dodał, że Powiat 

dołoży ponad 50 tysięcy złotych i chodnik w Lubiczynie i w Żarczynie uda się wykonać 

jeszcze  w tym roku. Radny Powiatu Gryfińskiego powiedział również, że cały czas pilotuje 

sprawę ulicy Nadodrzańskiej, aby powiat ujął jej remont w przyszłorocznym budżecie, a także 

czyni starania, aby wymienić nawierzchnię drogi w Czarnówku. 

 

Przewodniczący Rady odczytał zaproszenia skierowane do Radnych Rady Gminy Widuchowa 

oraz Sołtysów na Uroczyste Obchody Narodowego Święta Niepodległości do Pacholąt w dniu 

11 listopada 2024 r.  
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Wójt Gminy poinformował o trzydniowych obchodach Święta Niepodległości w Gminie 

Widuchowa: w dniu 9 listopada 2024 r. odbędzie się akcja Posadź drzewo dla swojego dziecka, 

w dniu 10 listopada 2024 r. o godz. 12.30 w Kościele w Widuchowej odprawiona zostanie 

Msza Święta za Ojczyznę oraz złożenie kwiatów pod Pomnikiem pamięci, w dniu 11 listopada 

2024 r. o godz. 14.00 w Kościele w Pacholętach odprawiona zostanie Msza Święta za Ojczyznę 

a następnie Przegląd Pieśni Patriotycznych.   

   

XVI. Ustalenie terminu VII Sesji Rady Gminy Widuchowa. 

 

Ustalono, że kolejna sesja odbędzie się  26 listopada br.  

 
 
XVII.  Zamknięcie obrad. 

 
Po wyczerpaniu się tematów porządku obrad sesji, obrady VI Sesji Rady Gminy 

zakończono o godz. 1115. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy: 

 

Ewa Stefańska      Bogdan Kosmalski 

 

 


